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§ 23 

Kvalitetsberättelse, sektorn för socialtjänst 

Enligt Socialstyrelsens föreskrift om ledningssystem för systematiskt kvalitetsarbete (SOSFS 
2011:9) framgår det att arbetet med att systematiskt och fortlöpande utveckla och säkra 
verksamhetens kvalitet, ska dokumenteras.  

Den kommunala hälso- och sjukvården och socialtjänsten lyder båda under samma 
kvalitetsledningssystem och systematiskt förbättringsarbete sker på ett sådant sätt att det är 
lämpligt att redovisning sker i en gemensam kvalitets- och patientsäkerhetsberättelse. Rådet fick 
den 17 april § 19 information om patientberättelse. På grund av sjukdom den 17 april, informerar 
Ulrika Oschmann-Pratz, socialt ansvarig samordnare, istället om kvalitetsberättelse på rådets 
sammanträde den 8 juni 2023. 

Inom vård och omsorg har man gjort satsningar på brukarråd och brukarundersökningar, i syfte att 
säkerställa kvalitén. Satsningar har även gjorts på mer samordning, i syfte att samla ett flertal 
insatser för den enskilde. 

Satsningar kommer bland annat göras på mer tydlighet, mer samordning för den enskilde, 
förbättrade riktlinjer och rutiner samt kontinuerligt förbättringsarbete i syfte att säkerställa 
mottagande och hantering av klagomål. 

Rådet lämnar följande synpunkter: 

• Det är positivt att många av kommunens äldreboenden serverar mat som lagas av kockar 
på plats.  

• Att följa upp kvalité är både viktigt och positivt. Önskvärt skulle vara är att kvalité 
redovisas med mer konkreta slutsatser, vad som fungerar bra och dåligt i verksamheterna. 
Idag är upplevelsen att kvalitéberättelser redovisas på en aggregerad nivå, där man får ta 
del av en stor mängd rapporteringar. Det behöver bli mer konkret när man redovisar 
kvalité, med konkreta positiva och negativa slutsatser. 
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Pensionärsrådets behandling  

Pensionärsrådet noterar informationen och rådets synpunkter.  

Pensionärsrådet delges presentationen med protokollet. 
_____ 
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§ 24 

Information om taxor och avgifter i socialtjänsten 

Den 18 oktober § 28 lämnade rådet synpunkten att styrdokumenten kring taxor och avgifter ibland 
kan kännas svårförståeliga. Rådet efterfrågade att vid ett senare tillfälle få en till dragning om 
ämnet. Tina Christensen informerar således i ärendet. 

En taxa är en beräkningsgrund, medan en avgift är resultatet av en uträkning. En avgift är något 
som har bestämts utifrån taxans bestämmelser. Det finns olika lagar och styrdokument som är 
grundläggande för taxor och avgifter, där det framkommer vilka insatser som får avgiftsbeläggas. 
Ett exempel där en avgift får tas ut enligt socialtjänstlagen är måltider.  

Hemtjänstinsatser bygger på kommunens prestationsersättning. En hemtjänsttimma för 2023 är 
lika med 419 kronor. Insatser i ordinärt boende baseras på tre olika nivåer inom hemtjänsten. 
Nivåerna baseras bland annat på schablonsbestämmelser, antalet tillfällen och behov. 

Det finns begränsningar kring vad man som enskild kan behöva betala vilket baseras på 
högkostnadsskydd och vilket avgiftsutrymme man har.  

Rådet lämnar följande synpunkter:  

• När det gäller behovet av att få hjälp med stödstrumpor, upplevs kostnaden betydligt högre 
än den faktiska insatsen. Det är olyckligt att man som enskild direkt hamnar i nivå 3 i och 
med att det är en liten insats som tar lite tid men något man ofta behöver hjälp med varje 
dag. Detta leder inte sällan till att många struntar i stödstrumpor, då det kan innebära en 
kostnad på 2300 kronor i månaden.  

• Om styrdokument och regler kring taxor och avgifter kan kännas svårförståeliga för 
politiker, är det inte konstigt att äldre och närstående har svårt att förstå kostnaderna för 
exempelvis insatser inom hemtjänsten. Det är således viktigt att personal är hjälpsam och 
tydlig i sin kommunikation.  
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Pensionärsrådets behandling  

Pensionärsrådet noterar informationen och rådets synpunkter. 

Pensionärsrådet delges presentationen med protokollet. 
_____ 
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§ 25 

Studiebesök på Attendo Säteriet 

Måndagen den 27 februari 2023, gjorde pensionärsrådet ett studiebesök på Attendo Säteriet. Rådet 
ges möjlighet att följa upp besöket med en muntlig rapport.  

Rådet har med kallelsen delgetts bilagan Attendo Säteriet nöjdhetstemp februari 2023. 

Rådet samtalar om studiebesöket och lämnar några insikter och synpunkter till protokollet: 

• Det finns en risk med ”inplanerade studiebesök”, att det kanske inte speglar verksamheten.  

• Att göra enkäter är en mycket bra kvalitétsmätning. Det är synd om det är låg 
svarsfrekvens på dem.  

• Det är viktigt att man inte bara får information om hur det dagliga arbetet fungerar utan att 
verksamheter också kan visa hur man hanterar en eventuell krissituation. 

• Brist på personal är problematiskt då tryggheten för brukare är mycket viktigt. Det är 
viktigt att man gör satsningar på att behålla personal i kommunen.  

• Att inkludera anhöriga i äldreomsorgen är viktigt.  

 

 

Pensionärsrådets behandling  

Pensionärsrådet noterar informationen och rådets synpunkter. 
_____ 
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§ 26 

Information om övergripande mål och budgetramar 

Kersti Lagergren, ordförande, informerar om kommunens pågående budgetarbete. Ärendet Budget 
2024 med plan för perioden 2025–2026 samt mål och inriktningar för Härryda kommun kommer 
att behandlas i kommunfullmäktige 15 juni. 

 

 

Pensionärsrådets behandling  

Pensionärsrådet noterar informationen. 
_____  
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§ 27 

Rapport från kommunstyrelsen och socialnämnden 

Kersti Lagergren, ordförande, informerar om ärenden som berör pensionärsorganisationernas 
intresseområden, i bilaga 1. Där finns information från:  

- Kommunstyrelsens sammanträden den 4 maj och 1 juni. 

- Socialnämndens sammanträden den 3 maj och 31 maj. 

- Nämnden för utbildning, kultur och fritid den 9 maj och 7 juni 

Protokoll och handlingar från kommunstyrelsen och socialnämnden finns på www.harryda.se. 

 

 

Pensionärsrådets behandling  

Pensionärsrådet noterar informationen. 
_____ 
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§ 28 

Delgivningar 

- Protokoll från rådet för tillgänglighet och delaktighet från 13 april 2023 

 

 

Pensionärsrådets behandling  

Pensionärsrådet noterar informationen. 
_____ 
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§ 29 

Förslag till ärenden på kommande råd 

Rådet ges möjligheten att lämna önskemål på ärenden att diskutera på kommande råd. Rådet 
lämnar följande önskemål: 

• Rådet önskar information om hur man tar hand om ensamma äldre. Var och vad finns 
det för aktiviteter för äldre inom kommunen, både inom och utanför hemtjänsten?  

• I samband med ovanstående punkt, önskar rådet också information om 
volontärverksamhet rörande äldre, hur fungerar den? 

• Rådet önskar även få information eller en sammanställning på hur personalen inom 
äldrevården i kommunen trivs på sina arbetsplatser. Finns det några 
personalundersökningar att ta del av? 

 

 

Pensionärsrådets behandling 

Pensionärsrådet noterar informationen och rådets önskemål. 
_____ 



2023-06-09 

Kersti Lagergren 

Rapport från kommunstyrelsens (KS), Nämndens för utbildning, kultur och fritid (UKF) och 
Socialnämndens (SOCN) möten  

14 april-8 juni 2023. Ärenden som rör seniorer/KPR. 

Först ett försök till förklaring från min sida, varför det blivit diskussioner/rabalder kring de 
initiativärenden jag märkt * nedan, som lagts av Röd-grön samverkan: 

När Röd-grön samverkans budget (socialdemokraterna, miljöpartiet och vänsterpartiet) 
röstades igenom i december 2022, fanns i budgetdokumentet ett antal uppdrag till KS och 
Välfärdsnämnden (nu SOCN och UKF).  Den styrmodell Härryda kommun antagit säger, att 
kommunfullmäktige med budgeten fattar beslut om de budgetramar KS, SOCN och UKF har 
för sina respektive verksamheter, men det är ledamöterna i KS, SOCN och UKF som 
bestämmer vilka åtgärder som ska prioriteras inom respektive nämnd och ger uppdrag om 
detta till förvaltningen. Sedan budgeten antogs i KF december 2022, har det visat sig att man 
tolkar budgetbeslutet på olika sätt: 

Röd-grön samverkan anser att beslutet i KF innefattar att de uppdrag som angavs i deras 
budget ska genomföras. Allianspartierna anser inte det och man hänvisar även till att Röd-
grön samverkan i sin budget inte finansierat uppdragen. 

Uppdragen från budgeten har Röd-grön samverkan under våren lagt som initiativärenden i 
den nämnd där de hör hemma. I de fall Sverigedemokraterna röstat för initiativärendena, 
har de bifallits.  Alliansens ledamöter anser alltså inte att det finns pengar budgeterat för 
uppdragen och har därför i samtliga fall lagt en skriftlig reservation. 

Som vanligt kan ni på kommunens hemsida under ”Möten, handlingar och protokoll” läsa 
både handlingar, protokoll, se voteringslistor mm. 

Socialnämnden 3 maj 2023 

§ 92 och 94  Information respektive Initiativärende om pilotprojekt på SÄBO

Anna Hildesson informerade nämnden om aktiviteter på SÄBO till följd av ett initiativärende 
lagt av ordförande i nämnden;  att genomföra ett pilotprojekt för aktiviteter för boende på 
SÄBO genom att anställa aktivitetsansvariga på två boenden, när så ekonomin tillåter.  

SOCN beslutade att remittera ärendet till förvaltningen för att utreda kostnaderna, samt när 
ekonomin kan tillåta det. 

§ 103  * Initiativärende gällande uppdrag om ökad trygghet i hemtjänsten

SOCN beslutade att uppdra år förvaltningen att ta fram en handlingsplan för att uppnå 
målsättningen att minska antalet personal som besöker varje brukare inom hemtjänsten. 

Eva Karlsson (m) lämnade följande protokollsanteckning: Jag har fullt förtroende för 
förvaltningens högprioriterade och framgångsrika arbete med att minska antalet personal 
som en brukare träffar. 

§ 104  * Initiativärende gällande tillit till våra anställda i hemtjänsten

SOCN beslutade att uppdra år förvaltningen att ta fram en plan för hur minutschemat ska 
avslutas, ett tillitsbaserat system införas samt redovisa detta för nämnden snarast möjligt. 

Bilaga 1



Socialnämnden 31 maj 2023 

§ 117  Information om åtgärder utifrån IVOs tillsyn av medicinsk vård och behandling vid 
SÄBO. 

2020-2022 har IVO granskat den kommunala hälso- och sjukvården, specifikt vid SÄBO. IVO 
konstaterade ett antal brister vid SÄBO som drivs av socialnämnden i vår kommun.  
Förvaltningen redovisade vilka åtgärder man vidtagit utifrån inspektionen. Förvaltningen är 
kritisk till flera av de slutsatser IVO dragit. 

SOCN antog förvaltningens skrivelse till IVO med redovisning av åtgärder som sin egen. 

 

Kommunstyrelsen 4 maj 2023 

§ 190  Tillägg till styrdokumentet Stöd till ideella föreningar och folkbildning i Härryda 
kommun gällande uthyrning av lokaler och anläggningar samt upplåtelse av mark 

KS beslutade att uppdraget om översyn av taxor och regler för tidfördelning av kommunala 
anläggningar för kultur-, förenings- och fritidsändamål är genomfört och därmed avslutat. 

KS beslutade också att uppdra åt förvaltningen att följa upp och utvärdera bilagan under 
2024. 

KF beslutade 24 maj att bilagan Uthyrning av lokaler och anläggningar… ska gälla från och 
med 1 augusti 2023. 

Kommunstyrelsen 1 juni 2023 

§ 228  Budget 2024 med plan för perioden 2025-2028 samt mål och inriktningar för Härryda 
kommun 

Enbart Allianspartiernas budget fanns för beslut vid KS möte och den röstades igenom.  

Peter Arvidsson, sd, reserverade sig mot beslutet. Ledamöterna i s, mp och v avstod från att 
delta i beslutet.  

§ 239  Uppdrag att upprätta detaljplan för Bårekulla 1:3, vård- och omsorgsboende väster 
om Grönhultsvägen 

Oktober 2020 beviljade KS planbesked för ett äldreboende samt trygghetsboende väster om 
Hälsans Hus i Landvetter och senare skrevs ett föravtal.  Förslaget har sedan planbeskedet 
ändrats och innefattar nu endast vård- och omsorgsboende med cirka 60 boendeplatser. 
Förvaltningen bedömer nu att detaljplanearbetet kan påbörjas. 

KS beslutade att hänskjuta ärendet till kommunfullmäktige. 

§ 241  Yttrande i dialog gällande nytt seniorkortserbjudande 

Västtrafik har utrett ett nytt seniorerbjudande. Kommunen har tagit del av ett skriftligt 
dialogunderlag och har skrivit ett yttrande till infrastruktur- och kollektivtrafiknämnden i 
Västra Götaland. 

KS beslutade att anta yttrandet som sitt eget. 

Nämnden för UKF 9 maj 2023 

§ 122  * Initiativärende gällande uppdrag om utökat föreningsbidrag 

UKF beslutade att uppdra åt förvaltningen att utöka potten för föreningsbidraget med 2,5 
miljoner för innevarande år.  

---------------------------------------- 
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